

# 联合国 大会



Distr.  
GENERAL

A/36/372/Add.1  
22 September 1981  
CHINESE  
ORIGINAL: ENGLISH

第三十六届会议  
议程项目 17 (f)

选举国际法委员会成员

关于候选人资格的说明

补 编

目 录

|                                      | <u>页 次</u> |
|--------------------------------------|------------|
| 关于候选人资格的说明 .....                     | 2          |
| 斯蒂芬·麦卡弗里 (美利坚合众国) <sup>1</sup> ..... | 2          |

---

<sup>1</sup> 美利坚合众国政府 1981 年 8 月 31 日的照会 (A/36/494) 提名斯蒂芬·麦卡弗里先生为候选人, 以替代乔治·奥尔德里奇先生。

斯蒂芬·麦卡弗里  
(美利坚合众国)

[原件: 英文]

出生日期: 1945年1月21日, 加州圣马特奥

学 历: 科罗拉多大学文学士, 1967年

加州大学法学博士, 1971年

科隆科隆大学法学博士(优异), 1974年

研究员职位

1972年1月至12月: 研究员

马克斯·普朗克协会

德意志联邦共和国, 慕尼黑

1973年1月至1974年7月: 研究员

亚历山大·冯洪堡基金会

德意志联邦共和国, 巴德戈德斯贝格

履历

加州阿拉米达县地区检察官办公厅法律办事员(1969年夏),

华盛顿美国卫生、教育和福利部部长办公厅见习行政官(法律助理和特别项目官员)  
(1970年夏),

加州奥克兰阿拉米达县法律事务处法律办事员(1970至1971年),

德国汉堡马克斯·普朗克外国私法和国际私法研究所研究员(乌尔里希·德罗尼格  
博士)(1972年),

其业务活动涉及德国商业法的美国律师的特设协商工作(1973至1974年)

加州洛杉矶西南大学法学院法律副教授(1974至1977年,其中1977至1978年休假),

太平洋大学麦乔治法学院聘问法律副教授(1977至1978年),

太平洋大学麦乔治法学院法律副教授(1978至1980年),

太平洋大学麦乔治法学院法律教授(1980年迄今)。

#### 麦乔治法学院的非授课任务

委员会任务: 课程、优异成绩荣誉和奖金、国际研究(副主席,1979年迄今);  
少数民族事务与研究(主席,1979年迄今)。

其他任务: 假设国际法庭方案,教员顾问。

太平洋国际法协会,教员顾问。

#### 讲授课程

社区财产、比较法、法律的互相抵触、环境法律、在国际法和比较法方面的法律互相抵触、国际法、法律程序(法律导论)、国际私法专题讨论、财产。

#### 专业活动

保护自然和自然资源国际联盟环境法委员会顾问(1976年5月迄今)。

经济合作与发展组织(经合发组织)环境理事会跨边界污染问题委员会顾问(1975年9月迄今)。

美国律师公会国际法组国际私法委员会主席(1977年迄今)。

美国律师公会国际法组国际私法委员会关于代理法的法律选择规则公约小组委员会(1976至1977年)。

单独负责筹划和制订国际律师公会环境法委员会的方案,1976年在斯德哥尔摩举行的国际律师公会会议上提出。

英国国际法和比较法研究所主办的国际环境法会议的主讲人和专题讨论小组成员，  
伦敦（1975年8月）。

国际法律学协会伦敦讨论会美国报告员（1975年8月）。

美国国际法协会第七十一次年会关于国际环境保护政策法律和贸易问题小组主讲人，  
旧金山（1977年4月）。

1976年美国法学院协会西区会议发展才能问题小组主席，加州新港滩（1976  
年4月）。

利利基金主办的发展才能问题会议参与者，印第安纳波利斯（1976年6月）。

蚬壳公司——才能问题讲座，参与者，得克萨斯州休斯敦（1976年1月）。

#### 语文能力

法文和西班牙文：阅读能力良好（备具对若干法律领域的经验），

德 文：讲读、写的的能力俱佳（包括拟写法律文件）。

#### 加入的团体组织

加州律师公会

美国律师公会

国际律师公会

美国国际法协会

国际环境法理事会

比较法协会

亚历山大·冯洪堡基金会

戴维斯艺术中心（理事会副主席，1978至1980年；理事会主席，1981  
年迄今）

塞拉社

国际扶轮社

著作:

"Standing on the Side of the Environment: A Statutory Prescription for Citizen Participation," 1 Ecology Law Quarterly 561 (1971) (co-authored with Robert E. Lutz, II).

"Trans-Boundary Pollution Injuries: Jurisdictional Considerations in Private Litigation Between Canada and the United States," 3 California Western International Law Journal, 191 (1973).

"The Use of Law in Environmental Conservation: A Survey of Legal Responses to Selected Problems," in ORGANIZATION AND ADMINISTRATION OF ENVIRONMENTAL PROGRAMMES, United Nations Document ST/ESA/16, (co-authored with Francoise Burhenne-Guilmin).

PRIVATE REMEDIES FOR TRANSFRONTIER ENVIRONMENTAL DISTURBANCES, ICUN, Environmental Policy and Law Paper No. 8, International Union for the Conservation of Nature and Natural Resources, Morges, Switzerland (1975).

POLLUTION SUITS BETWEEN CITIZENS OF THE REPUBLIC OF MEXICO AND THE UNITED STATES: A STUDY IN PRIVATE INTERNATIONAL LAW (ANSPRUECHE AUS IMMISSIONEN UEBER DIE GRENZE ZWISCHEN MEXICO UND DEN USA IM INTERNATIONALEN PRIVATRECHT), published as Volume 14 BERKELEY-KOELNER RECHTSSTUDIEN (BERKELEY-COLOGNE LEGAL STUDIES), (1976) (doctoral dissertation, University of Cologne, Cologne Federal Republic of Germany (1974)).

"The OECD Principles Concerning Transfrontier Pollution: A Commentary," ENVIRONMENTAL POLICY AND LAW, 2 (lausanne, Switzerland 1975).

"Assessment of Environmental Impact - Some Reflections on the American Experience," in BRITISH INSTITUTE OF INTERNATIONAL AND COMPARATIVE LAW, ENVIRONMENTAL LAW, INTERNATIONAL AND COMPARATIVE ASPECTS, A SYMPOSIUM (J. Nowak, ed. 1976).

"Private Remedies for Transfrontier Pollution Injuries," in BRITISH INSTITUTE OF INTERNATIONAL AND COMPARATIVE LAW, ENVIRONMENTAL LAW, INTERNATIONAL AND COMPARATIVE ASPECTS, A SYMPOSIUM (J. Nowak, ed. 1976).

Translation of Kegel, Obligation and Disposition: Should Dispositions be Abstrakt or Kausal? (Verpflichtung und Verfuegung: Sollen Verfuengungen abstrakt oder kausal sein?), in 81 BEITRAEGE ZUM DEUTSCHEN UND ISRAELISCHEN PRIVATRECHT 103 (1977).

"Pollution of Shared Natural Resources: Legal and Trade Implications," (paper presented at the 1977 annual meeting of the American Society of International Law, April 1977). in PROCEEDINGS OF THE AMERICAN SOCIETY OF INTERNATIONAL LAW, 71st Annual Meeting, April 1977, p. 56 (1977).

Review of INTERNATIONAL PROTECTION OF THE ENVIRONMENT (Ruester & Simma, eds. 1975, in Southwestern University Law Review, 265 (1977).

Environmental Pollution and Individual Rights: An International Symposium (co-edited with Robert Lutz) Kluwer: Deventer, Holland, 1978.

"Legal Remedies for Existing or Threatened Pollution Damage in Canada and the United States," study prepared for the Environment Directorate, Organization for Economic Cooperation and Development (OECD), Paris, (1979).

Book review of the German Commercial Code translated with an introduction by Simon L. Goren and Ian S. Forrester (1979), 14 International Lawyer, 188 (1980).

"The Swiss Draft Conflicts Law," 28 American Journal of Comparative Law, pp. 235-285 (1980).

"Private Remedies for Transfrontier Pollution Damage in Canada and the United States: A Comparative Survey," forthcoming in University of Western Ontario Law Review. (submitted November, 1980).

Book review of Pollution, Politics and International Law, by R. Michael M'Gonigle and Mark W. Zacher, forthcoming in the Ecology Law Quarterly (manuscript submitted October 1980) (approx. 20 printed pages).

未发表的教材:

Materials on Private International Law (1976).

Materials on Law and Economics (1976).

(prepared for Law and Economics element of Southwestern University Law School's Legal Process course).

Materials on Private International Law (prepared for the Fall, 1981 McGeorge European Internship Program Orientation course).

Materials on Comparative Law.

进行中的工作:

Article on the abandonment by Texas of the "dissimilarity doctrine" in choice of Law - draft manuscript submitted to University of Texas Law Review.

Article with Marek Wierzbowski on "Introduction of Judicial Control over Administrative Authorities - A New Development in Eastern Europe," to be submitted to the American Journal of Comparative Law.

Translation of G. Kegel, "Von Wilden Tieren, Zerstreuten Leuten und Versunkenen Schiffen: Zum Verhaeltnis von Besitz und Eigentum Beweglicher Sachen."

- - - - -